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Protokół Nr 6/2024 

z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, 

Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 17 października 2024 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Gawrysiak Renata – Przewodnicząca Komisji 

2. Kraszewska Sylwia – Zastępca przewodniczącej komisji 

3. Matuszewski Robert – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Wochna Monika – starszy inspektor 

3. Roszak Joanna – starszy inspektor 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Analiza wniosków z przeprowadzonych zebrań wiejskich. 

3. Stan hydrantów i ich sprawność użytkowa na terenie gminy. 

4. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Renata Gawrysiak o godzinie 09:00 

otworzyła posiedzenie Komisji, a następnie powitała Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, 

członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Analiza wniosków z przeprowadzonych zebrań wiejskich. 

Pani Joanna Roszak – przedstawiła powyższy temat. Omawiając każde sołectwo osobno.  

Podsumowując okazuje się, że wnioski dotyczą głównie dróg, naprawy placów zabaw, 

obcięcia zakrzaczeń oraz ustawienia znaków itp. 

Odnosząc się do wniosków poinformowała, że:  

1) zakrzaczenia będą wycinane w obecnym czasie, ponieważ ze względu na okres lęgowy 

nie można było tego robić; 

2) niektóre drogi były już naprawiane, a pozostałe będą naprawiane w najbliższym czasie 

tzn. tam gdzie jest możliwość to dziury będą zalepiane masą na zimno, a w niektórych 

miejscach będzie wysypany kamień (np. Radojewice, czy Niemojewo); 
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3) postawienie znaków ograniczających przy drodze wiąże się ze zmianą organizacji 

ruchu, jednak można je stawiać przy drogach publicznych, a nie gruntowych. 

4) większość zgłoszonych dróg była już wyrównana, jednak pobocza będzie można 

zbierać dopiero po obcięciu zakrzaczeń; 

5) wszelkie usterki w nowych świetlicach będzie naprawiał wykonawca w ramach 

gwarancji; 

6) wnioski dotyczące dróg powiatowych i wojewódzkich zostały wysłane w piśmie 

zbiorczym odpowiednio do Zarządu Dróg Wojewódzkich i Zarządu Dróg Powiatowych; 

7) gmina może wysłać pismo do właściciela nieruchomości z prośbą o uporządkowanie 

prywatnego terenu, a nie nakazać; 

8) stawy gminne mogą być czyszczone, kiedy temperatura - 10°C utrzyma się 5-6 dni; 

9) nowe lampy będą montowane zgodnie z wcześniejszymi wnioskami i ustaleniami 

z firmą ENEA; 

10) plac zabaw w Rejnie jest w trakcie realizacji (przenoszony z Dąbrowy Biskupiej); 

11) w miejscowości Sobiesiernie nie powstanie przejście dla pieszych dopóki nie będzie 

tam chodnika po obu stronach ulicy; 

12) place zabaw są naprawiane, a uzupełniane będą w miarę możliwości finansowych 

gminy. Część sołectw przekazało pewne środki z funduszu sołeckiego w roku 2025 na te 

place zabaw; 

13) przystanki autobusowe sprzątane są na bieżąco. 

Radna Renata Gawrysiak – poprosiła, żeby zrealizować te wnioski przed zimą. 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że w miarę możliwości wnioski są realizowane na 

bieżąco.  

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Ad.3. Stan hydrantów i ich sprawność użytkowa na terenie gminy. 

Pani Joanna Roszak – przedstawiła powyższy temat. Poinformowała, że przeglądy hydrantów 

są robione przez pracowników w IV kwartale każdego roku. Sprawne hydranty powinny być 

oznakowane farbą niebieską, natomiast uszkodzone i wyłączone z eksploatacji farbą 

czerwoną. Na podstawie protokołu kontroli hydrantów przeprowadzonej w 2023 roku 

skontrolowanych zostało 402 hydranty, z czego okazało się, że 79 jest do wymiany, 9 do 

naprawy, 311 jest sprawnych, a 3 zlikwidowano. W obecnym roku kontrola hydrantów 

została zlecona w dniu 23.09.2024 r.  

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Dyskusja: 

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, jaki jest koszt wymiany hydrantu? 
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Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że jest to koszt ok. 1 000 zł, jeśli znajduje się przy 

drodze gminnej, natomiast jeśli znajduje się przy drodze powiatowej, czy wojewódzkiej, to 

należy dodać koszt ok. 600 zł za zajęcie pasa drogowego.  

Radna Renata Gawrysiak – stwierdziła, że porównując sprawozdanie za rok 2022 i 2023, to 

w tym czasie nic się nie zmieniło, ponieważ takie same ilości hydrantów są do wymiany oraz 

naprawy.  

Radna Joanna Roszak – odpowiedziała, że po kontroli wymieniono 2 hydranty, naprawiono 3, 

a 1 został przeniesiony na wniosek mieszkańca. 

Wójt Gminy – dodał, że hydrantów jest dużo na terenie gminy, jednak jeszcze nie było 

sygnału od strażaków, że był jakiś problem z poborem wody z hydrantu podczas zdarzenia.  

Radna Renata Gawrysiak – stwierdziła, że skoro w tym roku zlecono przegląd 23 września, to 

powinno już to być zrobione. 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że w ostatnim czasie było dużo awarii i nie miał kto tego 

zrobić.  

Radny Robert Matuszewski – poinformował, że w Radojewicach na 20 hydrantów może 2 są 

sprawne.  

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że to sprawdzi, ponieważ nie ma akurat z tej wsi wykazu 

hydrantów po ostatnim przeglądzie.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Komisja sformułowała następujący wniosek: 

Uzupełnienie wykazu hydrantów w każdej wsi z prawidłowym ich oznakowaniem tj. 

wskazanie nr posesji przy której się znajduje.  

Ad.4. Sprawy bieżące. 

Radna Sylwia Kraszewska – zgłosiła, że w Stanominie przy posesji nr 2 nie pali się lampa. 

Radny Robert Matuszewski – zgłosił, że w Radojewicach raz się palą dobrze, raz świecą cały 

czas, a czasem połowa świeci, a druga nie lub zapalają się o innych godzinach niż powinny. 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że zgłosi to. 

Radna Sylwia Kraszewska – zadała pytanie, co z przystankami w Stanominie?  

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że do końca października zrobione będą perony, żeby 

przewoźnik mógł się tam zatrzymywać. 

Radny Robert Matuszewski – zgłosił prośbę o wysypanie kamienia na drodze przy szkole w 

Pieraniu, gdzie nawraca autobus. 

Radna Sylwia Kraszewska – zadała pytanie, czy można przenieść plac zabaw w Stanominie na 

boisko? 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że musi być na to zgoda mieszkańców. 
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Radny Robert Matuszewski – zgłosił problem zaorywanej drogi gminnej w Radojewicach 

przez lokalnego przedsiębiorcę. 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. 

Ad.5. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji, radna 

Renata Gawrysiak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 17 października 2024 r., godz. 11:00 

Protokółowała:   Prowadzący posiedzenie 

Monika Wochna   Renata Gawrysiak 


